
تصحيح و پوزش
ديروز در خبر رياست دختر شهيد علي اكبر شيرودي در مجموعه ورزشي 
شهيد كشوري به جاي عكس س��ركار خانم آناهيتا شيرودي، تصوير 
خواهر ايشان چاپ شده بود كه به اين وسيله از خانم شيرودي، مديريت 
مجموعه ورزشي شهيد كش��وري پوزش مي خواهيم. ضمن اينكه در 
خبرهاي مخابره شده ابتدا نام ورزشگاه به اشتباه شهيد شيرودي عنوان 

شده بود كه بعد مشخص شد شهيد كشوري بوده است.

از رياست فدراسيون تا رياست مجموعه ورزشي
زماني براي مديريت بانوان در ورزش

حضور مديران زن در مديريت ورزش ايران زمينه را براي رشد هرچه بيشتر 
ورزش بانوان و همچنين شكوفايي توانايي آنها در عرصه هاي مديريتي 
فراهم مي س��ازد. در حالي كه بانوان ورزشكار كش��ورمان پس از انقلاب 
شكوهمند اسلامي پله هاي ترقي را طي كرده و افتخارات زيادي را به ارمغان 
آورده اند، حضور در رأس مديريت فدراسيون ها و مجموعه هاي ورزشي 

قطعاً بخش ديگري از توانمندي هاي اين قشر را ثابت خواهد كرد. 
   اهداف بزرگ 

سپردن مسئوليت مجموعه ورزشي شهيد كشوري به آناهيتا شيرودي 
حاكي از آن اس��ت كه مديران ارشد ورزش به پتانس��يل مديريتي زنان 
كش��ورمان دوباره اعتماد كرده اند، اعتمادي كه با مديريت حرفه اي و با 
مدنظر قراردادن اهداف بزرگ پاسخ داده خواهد شد. فرزند شهيد شيرودي، 
اولين بانويي اس��ت كه مديريت يك مجموعه ورزشي بزرگ را عهده دار 
مي شود. حالا زمان آن رسيده كه منتظر برداشته شدن گام هاي مثبتي 
در اداره اين مجموعه ورزشي و همچنين برطرف شدن كمبودها باشيم. 
فرزند شهيد شيرودي در نخستين اظهارنظرهايش بر اجراي قانون تأكيد 
كرد و اعلام كرد با تعاملات ناحق مبارزه مي كند. از اين صحبت ها مي توان 
اينگونه استنباط كرد كه بانوان مدير با اصول مديريت حرفه اي آشنايي 
كافي دارند و براي آنكه مجموعه مديريتي آنها به بهترين شكل ممكن اداره 
شود، قانون مداري را در رأس امور خود قرار مي دهند. آناهيتا شيرودي در 
گفت وگويش با جوان ابراز اميدواري كرد، بانوان بيش از پيش در رأس امور 
مديريتي حضور داشته باشند: » بانوان ايران توانمندي هاي بالايي دارند، 
توانايي هايي كه نبايد و نمي توان به سادگي از كنار آن عبور كرد. در صورتي 
كه در شاخه هاي مختلف مديريتي از حضور بانوان استفاده شود، قطعاً نتايج 
مثبت آن را خواهيد ديد. سال هاست كه معاونت بانوان در ورزش به خود 
خانم ها سپرده شده، اما براين باورم كه براي پيشرفت هرچه بيشتر بانوان 
بايد در ساير بخش هاي مديريتي نيز حضوري فعال داشته باشند. شخصاً 
معتقدم بايد از همه پتانسيل هاي ورزش استفاده كرد، مرد يا زن بودن مهم 

نيست، بلكه اين شايسته سالاري است كه اهميت بالايي دارد.«
   تحول در ژيمناستيك

با اينكه حرف و حديث هاي زيادي پيش از برگ��زاري مجمع انتخاباتي 
فدراسيون ژيمناستيك مطرح شده بود و حاشيه هاي آن در رسانه هاي 
نيز بازتاب زيادي داشت، اما در نهايت زهرا اينچه درگاهي بود كه توانست 
نظر مساعد اعضاي مجمع را جلب كند و با اكثريت آرا سكان هدايت اين 
فدراسيون را به دست بگيرد. ژيمناستيك رش��ته اي مدال آور است كه 
موفقيت ورزشكاران اين رشته در تورنمنت هايي چون المپيك و بازي هاي 
آسيايي جايگاه كاروان ورزش كشورمان را در رده بندي ارتقا مي دهد. با اين 
حال ژيمناستيك در اين سال ها پيشرفت چشمگيري نداشته و چهره هاي 
شناخته شده آن يا به كشورهاي خارجي كوچ كرده اند يا همواره از كمبود 
امكانات و بي توجهي هاي كشنده گلايه داش��ته اند. بدون شك از دست 
دادن پتانسيل مربيان و ورزشكاران وطني به ورزش كشور لطمه مي زند، 
اما بايد به اين واقعيت نيز توجه كرد كه ژيمناستيك براي قدم برداشتن 
در مسير پيش��رفت در وهله اول نيازمند مديريتي قوي است كه بتواند 
كمبودهاي سخت افزاري اين رشته را برطرف كند. به نظر مي رسد درگاهي 
كه با اكثري��ت آرا روي كار آمده، عزمش را جزم ك��رده تا علاوه بر نجات 
ژيمناستيك، هنر مديريت بانوان را نيز بار ديگر اثبات كند. اينكه رئيس 
جديد فدراسيون در نخستين گام، دست نفراتي كه بعضاً بي دليل حقوق 
دريافت مي كردند را از اين رشته قطع كرده را بايد به فال نيك گرفت. در اين 
صورت مي توان اميدوار بود، ژيمناستيك با همين بودجه اندك خود بخشي 
از مشكلاتش را حل كند. حمايت از تيم ملي، رسيدگي به امور معيشتي 
ورزشكاران اين رشته، تغييرات ساختاري فدراسيون و راه اندازي پايگاه هاي 
قهرماني از اصلي ترين اهداف اعلام شده از سوي زهرا اينچه درگاهي است: 
»به اين نتيجه  رسيدم كه بايد برخي از سمت ها را حذف كنيم و كارهاي 
چند نفر را به يك نفر سپرد و وظايف را فشرده تر كرد تا كارايي بالا و هزينه ها 
كمتر ش��ود. چون در غير اين صورت هزينه ها بالا مي رفت و بدهي هاي 
كلاني بر جا گذاشته مي شد. بيشتر بحث پيشگيري بود تا شرايط وخيم 
را در سال هاي آتي نداشته باش��يم. « دكتر گلنار وكيل گيلاني، رياست 
فدراس��يون چوگان را برعهده گرفته و او نيز براي رسيدگي به اين رشته 
سنتي و ايراني كاري دشوار در پيش دارد. قدر مسلم اينكه بانوان ايراني 
اقتدار و شايستگي هاي خود را در بسياري از عرصه ها ثابت كرده اند و اين بار 

بايد منتظر موفقيت آنها در مديريت ورزش باشيم. 

شمشيربازان هميشه در اوج نيستند
شمش��يربازان ايران در چند سال گذشته 
عملكردي درخشاني داشته اند و تنها نبايد 
به نتايج مس��ابقات جهاني توج��ه كرد. در 
اي��ن دوره از رقابت ها كه در آلم��ان برگزار 
شد، اگرچه عابديني موفق به كسب مدال 
نشد، اما در عوض علي پاكدامن رشد قابل 
توجهي داش��ت و صعودي 10 پله اي را در 
رنكينگ تجربه كرد. در رشته شمشيربازي 
اصلًا نمي توان انتظار داشت يك ورزشكار 
همواره در اوج آمادگي به س��ر ببرد و در تمامي تورنمنت هايي كه حضور 
دارد روي سكو برود و بدرخش��د. براي موفقيت اين رشته نبايد تنها نتايج 
مس��ابقات جهاني را ملاك ارزيابي قرار داد. از طرفي در اين دوره بسياري 
از ستاره ها و قهرمانان شمش��يربازي هم از دور رقابت ها كنار رفتند. حتي 
بهترين قهرمانان نيز نمي توانند همواره در اوج بمانند. براي آنكه عملكرد 
يك ملي پوش را بررسي كنيم بايد به نكاتي از جمله اردوها، ميزان آمادگي 
بدني، شرايط محيطي و. . . را مدنظر قرار داد. از سوي ديگر اينكه در بخش 
سابر تيمي سال قبل چهارم جهان شديم و امسال پنجم؛ آن هم تنها با يك 
ضربه امتياز از دست داديم. بايد نتايج كل تيم اعزامي را مدنظر داشته باشيم. 
به علاوه اينكه رشد شمش��يربازي ايران به هيچ وجه قابل كتمان نيست. 
ديگر در هيچ رقابتي نيست كه تيم هاي حريف از تيم ملي كشورمان هراس 
نداشته باشند. رقباي قدرتمندي چون كره جنوبي، امريكا و تيم هاي اروپايي 
مجارستان، ايتاليا و روسيه باتوجه به قدرت شمشيربازي ما حساب ويژه اي 
روي ايران باز كرده اند. نكته قابل تأمل ديگر اينكه نبايد مانع پيشرفت و تداوم 
نتايج خوب اين رشته شد. شمشيربازي در اين سال ها ثابت كرده با اندك 
امكانات توانايي بهترين نتايج را دارد. در حالي كه تاكنون چند وزير ورزش 
روي كار آمده اند، اما هيچ يك توجهي به شمشيربازي نداشته اند. براي تداوم 
بخشيدن به اين روند نيازمند پشتوانه سازي و توسعه امكانات هستيم. نگاهي 
به رشته هاي واليبال، بسكتبال، تيراندازي و تيروكمان بياندازيد و ببينيد چه 
روندي را براي پيشرفت طي كردند. معلوم نيست چرا به شمشيربازي توجهي 
نمي شود. كشورهاي منطقه امكانات زيادي را براي شمشيربازان خود فراهم 
و بسياري از مربيان ايراني را جذب كرده اند. متأسفانه توجه لازم به اين رشته 
نمي شود، اما همه انتظار مدال هاي رنگارنگ و موفقيت هاي متوالي را دارند. 

توافق  لاتزيو و روبين كازان بر سر آزمون
ملي پوش جوان ايران در آستانه پيوستن 
به لاتزيو با  عقد قراردادي پنج ساله است. 
كازان كه سردار آزمون را به طور قرضي 
به روستوف داده بود، بعد از بازگشت اين 
بازيكن و عقد قراردادي سه ساله با او، در 
پي فروش 20 ميليون يورويي ملي پوش 
ايراني خود بود كه س��رانجام در رايزني هايي كه با لاتزيو داشت، 
اين مبلغ را به 18 ميليون يورو كاهش داد. به  اين  ترتيب آزمون 
در صورت قطعي شدن انتقالش به ليگ ايتاليا،  با مبلغي حدود 
80 ميليارد تومان گران ترين فوتباليست تاريخ ايران خواهد شد. 
بنا بر ادعاي روزنامه كريره ايتاليا از 18 ميليون يورو مبلغ انتقال 
15 ميليون مبلغ قرارداد خواهد بود و 3 ميليون يورو نيز پاداش 

براي اين بازيكن در نظر گرفته است. 

كمك همدلانه با تهديد قلدرانه؟
مي گويند هواداران كمك كنند و اگر كمك نكنند آن وقت بايد تحمل 
عدم نتيجه گيري تيم را داشته باشند. مي گويند حالا كه تيم رقيب كاسه 
گدايي دست گرفته و از هوادارانش پول مي خواهد ما چرا اينكار را نكنيم، 
مي گويند تمام همت و تلاش مسئولان فراهم كردن شرايط موفقيت و 
شادي دل آحاد مردم است. اينها را مديران باشگاه هاي بدهكار فوتبال 
ايران مي گويند. مديراني كه هرچند وارث س��وءمديريت و اشتباهات 
مديران قبلي هستند،  اما خودش��ان هم در طول دوران مديريت شان 
كاري نكردند تا امروز بدتر از مديران قبل دست به سوي هواداران دراز 

كنند كه پول بدهيد و اگر ندهيد چه مي شود و چه...
اصلًا هم ب��ه روي مبارك نمي آورند كه اگر موفقيتي كس��ب ش��ده از 
خون دل خوردن همين هوادار اس��ت، تازه مدعي هستند كه با تمام 
توان در حال كار كردن براي شادي دل مردم هستند، بي آنكه بگويند 

مديريتشان با دست در جيب مردم كردن است كه هنوز پابرجاست.
باش��گاه  هاي فوتبال ايران به خصوص تيم هايي چون پرس��پوليس و 
استقلال به مفت خوري عادت كرده اند، اينكه شما قراردادهاي آنچناني 
ببنديد و بعد هوادار پول زحمت كش��يده خودش را دو دس��تي بابت 
سوءمديريت تان تقديم كند، از آن دست اتفاقاتي است كه فقط و فقط 
در فوتبال ايران رخ مي دهد. س��رخابي ها تا امروز از بيت المال ارتزاق 
مي كردند، اما مثل اينكه اشتهاي سيري ناپذير آنها در كنار سوءمديريت 
و اشتباهات تمام نشدني ش��ان باعث شده كه حالا حتي بيت المال نيز 
كفاف ولخرجي هاي آنها را ندهد و پاي جيب هوادار دلسوز هم به ميان 
آيد، هواداري كه با تهديدهاي آنه��ا اگر كمك مالي نكند آن وقت بايد 

پاسخگوي شكست ها باشد و لب به اعتراض هم نگشايد.
جالب تر اينكه مديران فوتبال با دس��ت گذاشتن روي احساسات پاك 
هواداران فوتبال چن��ان مظلوم نمايي مي كنند كه هر ك��ه نداند فكر 
مي كند همي��ن امروز در حال دس��ت و پا زدن هاي آخر هس��تند، در 
حالي كه صدها ميليون به بازيكنان پرداخت مي كنند و هميشه فرياد 
مشكلات مالي شان بلند اس��ت، مي گويند تمامي اشخاص حقيقي و 
حقوقي با عرق و تعصب ملي به جهت كسب نتيجه ايده آل در مسابقات 

پيش رو به حمايت مالي از باشگاه اقدام كنند.
عجب، پس آنها كه كمك نكنند، حتماً نه عرق ملي دارند و نه تعصب 
نسبت به تيم محبوب شان، ملاك تعصب و عرق ملي از ديد آقايان مدير 
دست به جيب شدن و خرج كردن است، حالا هر چقدر ميزان پرداختي 

بيشتر باشد حتماً تعصب و عرق ملي پرداخت كننده هم بيشتر است.
جاي تأس��ف اس��ت ب��راي فدراس��يون فوتب��ال و وزارت ورزش كه 
تصميم گيرندگان اول و آخر اين تيم ها هس��تند، تيم هايي كه مدعي 
هستند تداوم مسير موفقيت هايشان به كمك هاي همدلانه هواداران 
بستگي دارد،  اگر اين كمك ها نباشد چراغ راه آينده آنها قرمز خواهد 
شد و ناچار به توقف هس��تند. عجب دوم را بايد اينجا گفت، عجب به 
اينكه تداوم موفقيت با پول هوادار رقم مي خورد، پولي كه البته معلوم 
نيست از كجا سر درمي آورد كه هر چقدر هم پرداخت مي شود، باز هم 
بدهي ها صاف نمي ش��ود كه هيچ، افزايش هم مي يابد. آقايان مدعي 
هس��تند تمام توان خود را در جهت رفع مش��كلات به كار گرفته اند، 
عجب! چه تلاش خستگي ناپذيري انجام مي دهند اين مديران، پول از 
بيت المال و جيب هوادار مي رسد و اينها منتش را سر مردم مي گذارند 

كه ما چه كرديم و چه.
اين واقعيت تلخ فوتبال ايران در آس��تانه شروع هفدهمين دوره ليگ 
برتر است، ليگي به هر لحاظ آماتور كه فقط و فقط پول حرفه اي در آن 
خرج مي شود، ليگي كه بازيكنش اگر درصدي از پولش را نگيرد، قيد 
همه چيز را مي زند و قهر مي كند و مديران نازش را مي كشند، اما براي 
پرداخت بدهي هاي امثال همين بازيكنان و نمونه هاي خارجي دست 
به دامان هوادار مي شوند و تهديد مي كنند كه بله بايد پول بدهيد. اين 
واقعيت تلخ فوتبال ايران و مديران ناكارآمد گذشته و فعلي باشگاه هاي 
آن است، هوادار فوتبال باشگاهي از س��ر صدق و صفا و تعصب و عرق 
ملي پول مي پردازد، اما سؤال اينجاست آقاياني كه عيار سنجش تعصب 
و عرق برايشان پول است چقدر به نام ايران و فوتبال باشگاهي كشور 

عرق و تعصب دارند؟

باشگاه پرسپوليس براي دومين بار در طول 6ماه 
گذشته در اقدامي عجيب و قابل تأمل كه بايد مورد 
توجه نهادهاي نظارتي و بازرس�ي قرار بگيرد، با 
انتشار يك بيانيه از هواداران اين تيم خواست براي 
محروم نشدن پرسپوليس در ماجراي پرونده ژوزه، 
سرمربي سابق پرتغالي به باشگاه كمك مالي كنند!

فوتبال ايران پ��ر از اتفاقات عجيب و غريب اس��ت، 
حاش��يه هايي كه در كمت��ر جايي ديگ��ر مي توان 
نمونه هاي آن را پيدا كرد، در كش��ورمان اما كم كم 
مي رود اين اتفاقات ب��ه يك رويه طبيعي و معمولي 
تبديل شود، مانند درخواست باشگاه ها از هواداران 
براي كمك مالي، مانند اتفاقي كه باشگاه پرسپوليس 
و علي اكبر طاهري مديرعاملش در يك س��ال اخير 
پيش قراول آن بوده اند، طوري كه در كمتر از  شش ماه 
گذشته قرمزها با صدور دو بيانيه ويدئويي و مكتوب، 
از هوادارانشان خواس��ته اند تا به باشگاه كمك مالي 
كنند و حتي كار به جايي رسيده كه هفته گذشته 
مديرعامل پرس��پوليس تهديد كرد، در صورتي كه 
هواداران پول ندهند، عواقب نتايج باشگاه در مسابقات 

پيش رو بر عهده آنان است! ماجراي كمك خواستن 
پرسپوليسي ها هم به پرونده مانوئل ژوزه پرتغالي بر 
مي گردد، مربي اي كه سال 91 تنها براي 6ماه  هدايت 
پرسپوليس را بر عهده داشت و پرسپوليسي ها بايد با 
توجه به رأي فيفا، به خوزه مانوئل 6ميليارد پرداخت 
كنند تا محروم نش��وند، پولي كه جريمه ديركرد و 
باقي مانده پول قرارداد مانوئل با پرسپوليس است و 
اين مربي با شكايت با فيفا، حالا قرمزها را براي گرفتن 

طلبش زير فشار گذاشته است. 
    

تيرم��اه 91 وقتي محمد رويانيان با س��ر و صداي 
فراوان هدايت پرسپوليس را به مانوئل ژوزه سپرد، 
كمتر كسي پيش بيني مي كرد كه پنج سال بعد از 
آن روزها، همچنان قرمزها درگير با مربي اي باشند 
كه تنها چن��د ماه روي نيمكت اين تيم نشس��ت. 
خوزه كه در فوتبال مصر، افتخارات زيادي كسب 
كرده بود با قرارداد يك ميليون و 800 هزار يورويي 
به پرسپوليس آمد، اما ليگ دوازدهم به نيم فصل 
اول نرسيده، اخراج شد. گفته مي شود ژوزه قبل از 

اخراج، 720 هزار ي��ورو )3 ميليارد تومان( از مبلغ 
قراردادش را نقداً دريافت كرده و با توجه به بركناري، 
از طريق فيفا براي پول كامل ق��راردادش به فيفا 
شكايت كرد. باشگاه پرسپوليس در پرداخت حق و 
حقوق مانوئل ژوزه، سرمربي پرتغالي پرسپوليس در 
ليگ دوازدهم كوتاهي كرد تا فيفا رأي نهايي را در 
مورد پرونده شكايتي اين مربي عليه اين باشگاه صادر 
كند. در حال حاضر باشگاه پرسپوليس چاره اي جز 
پرداخت تمام حق و حقوق اين مربي پرتغالي ندارد و 
حتي بايد جريمه  دير كرد و هزينه شكايت اين مربي 
به فيفا را هم پرداخت كند. علي جمشيدي، معاون 
حقوقي باشگاه پرسپوليس اسفند سال گذشته در 
اين باره گفت: » مطالب��ات ژوزه به علت پرداخت 
نكردن به موقع ب��ا جريمه ديركرد مواجه ش��ده 
است و بايد 6 ميليارد تومان به اين مربي بپردازيم. « 
پرداخت 6 ميليارد به علاوه 3 ميلياردي كه ابتدا به 
اين مربي پرداخت ش��ده، هزينه 9 ميلياردي را به 
پرسپوليس تحميل كرده اس��ت، آن هم مربي اي 
كه كمتر از شش ماه سرمربي پرس��پوليس بود و 

دستاوردي براي اين تيم نداشت!
    هزينه سوء

اواخر سال گذشته با جدي شدن تهديد فيفا مبني بر 
كسر امتياز و محروميت در صورت عدم پرداخت پول 
قرارداد  ژوزه بود كه طاهري، مديرعامل پرسپوليس در 
اقدامي عجيب در پيامي ويدئويي با اعلام يك شماره 
حساب از هواداران خواست به باشگاه براي پرداخت 
6 ميليارد كمك مالي كنند، آن هم در شرايطي كه 
مردم با مشكلات اقتصادي زيادي دست و پنجه نرم 
مي كنند. در ويدئويي كه سايت باشگاه پرسپوليس 
از علي اكبر طاه��ري روي خروجي خود ق��رار داد، 
سرپرست اين باشگاه با اش��اره به مشكلات مالي از 
هواداران درخواست كرده اس��ت كه هر كسي به هر 
نحوي كه مي تواند به باشگاه كمك كند. در زيرنويس 
اين مصاحبه ويدئويي ش��ماره حس��اب و نام بانك 
نوشته شده بود. 600 ميليون كه 10درصد جريمه 
ژوزه را شامل مي شد، نهايت كمكي بود كه هواداران 
پرسپوليس به حساب باشگاه واريز كردند تا اين طرح 
شكست بخورد. روي خوش نشان ندادن هواداران به 
كمك مالي به باشگاه پرسپوليس، كار را به جايي رساند 
كه مديريت اين باشگاه هواداران اين تيم را تهديد كرد، 
طوري كه طاهري 28 تير گفت: » هواداراني كه توانايي 
لازم را ندارند، مي توانند مشاركت نكنند يا به مشاركت 
خود پايان دهند، ولي قطعاً تأثير منفي آن را در تيم 
محبوب خود خواهند ديد!« البته اين تجربه منحصر 
به پرسپوليس هم نبود و ارديبهشت امسال هم پندار 
توفيقي، عضو هيئت مديره استقلال هم از هواداران اين 
تيم خواست براي تأمين مبلغ قراردادهاي ميلياردي 

بازيكنان اين تيم به باشگاه كمك مالي كنند!
    

در حالي كه تصور مي شد باش��گاه پرسپوليس با 
توجه به عدم استقبال هواداران اين تيم از كمك 
مالي، از راهي ديگ��ر به دنبال تأمي��ن 6 ميليارد 
پول پرداختي به ژوزه باشد، اين باشگاه در اقدامي 
قابل تأمل ديروز در بيانيه اي باز ه��م از هواداران 
پرسپوليس خواست به باشگاه براي پرداخت جريمه 
ژوزه كه نتيجه اهمال مديريتي در اين تيم است، 
كمك مالي كنند. در بخشي از اين بيانيه آمده است: 
» وجود محدوديت زماني جهت تسويه بدهي آراي 
محكوميت صادره در خصوص آقاي مانوئل ژوزه 
و دستيارانش و در راس��تاي پيشگيري از هرگونه 
اعمال محروميت و البته تداوم مسير موفقيت هاي 
تيم، كمك هاي همدلانه مس��ئولان و هواداران را 
مطالبه مي كنيم. اميد است با پرداخت بدهي هاي 

گذشته، چراغ راه آينده را سبز نگه داريم.«
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88498432سرويس ورزشي

حذف اميدها هشدار براي فوتبال ايران بود
بيژن ذوالفقارنسب، مش��اور وزير ورزش 
ح��ذف تيم فوتب��ال امي��د از رقابت هاي 
مقدماتي قهرماني زير 23 س��ال آسيا را 
شوك برانگيز خوانده و آن را بالاترين هشدار 
براي فوتبال ايران مي خواند: »پتانس��يل 
فوتبال ايران بالاتر از وضعيت كنوني است، 
اما براي استفاده از اين پتانسيل بايد مديريت شود. حذف در مرحله 
مقدماتي هشداري جدي اس��ت. تيم  هاي ملي بايد با تمامي نيرو و 
ظرفيت به ميدان بروند تا اين گونه شكست نخورند. فدراسيون مدعي 
آماده سازي تيم براي المپيك  2020بود. حالا بايد پاسخگو باشد. 
وقتي با اين بضاعت فني و مديريتي در مسابقات شركت مي كنند، 
جاي براي صحبت نمي ماند. سازمان تيم هاي ملي و كميته فني بايد 

توضيح دهد، آيا اين تيم تحت نظارت آنها قرار داشته است ؟«

تضميني نيست مربي خوبي بشوم
موش��ك س��رعتي فوتبال ايران بعد از 
آويخت��ن كفش هايش ب��راي گذراندن 
دوران مربيگ��ري راه��ي آلم��ان ش��د. 
مهدوي كيا اگر چه كلاس هاي مربيگري 
را با نمرات بالا پشت سرگذاشت و همواره 
از بهترين شاگردان بود، اما هنوز تصميم 
به مربيگري در تيم هاي باشگاهي را ندارد: » براي مربيگري فعلًا 
عجله اي نيست. فوتبال را كه كنار گذاشتم هر ساله پيشنهاداتي 
داشتم، ولي دوس��ت دارم با تجربه و دانش كافي ورود پيدا كنم؛ 
مربيگري شغلي نيست كه تضميني در آن وجود داشته باشد؛ اگر 
همه كلاس ها را هم پشت سر بگذاري تضميني نيست كه مربي 
خوبي باشيد و با يك باخت همه چيز زير و رو مي شود؛ يك مقدار 

هم بايد شانس با آدم يار باشد.«

عباسعلي فاريابي

كارشناس شمشيربازي 

بليت رايگان در جام جهاني
فيفا با پيش��نهاد روس��يه براي توزيع بليت هاي رايگان در جام جهاني 
براي قشرهاي خاصي موافقت كرد. آلكس��ي سوروخين، مدير اجرايي 
كميته سازماندهي جام جهاني 2018 روسيه گفت: »انتظار مي رود كه 
بليت هاي رايگان در اختيار خانواده هاي با جمعيت زياد، افراد معلول و 
ناتوان، دانش آموزان مدارس ورزش��ي و داوطلبان افتخاري قرار گيرد. 

شهرداري شهرهاي ميزبان جام جهاني مجري اين طرح خواهند بود.«
------------------------------------------------------------

نيمار به PSG ليست داد!
نيمار، بازيكن برزيلي تيم فوتبال بارس��ا از طريق پدر خود فهرستي از 
ملزومات و خواسته ها و شرايط عقد قراردادش را به باشگاه پاري سن ژرمن 
فرانسه ارائه كرد. گفتني است در اين فهرست نام چهار بازيكن نيز ديده 
مي شود كه باشگاه فرانسوي براي جذب نيمار، بايد آنها را نيز استخدام 
كند. دني آلوز، كوتينيو، لوكاس مورا و آلكسيس سانچز بازيكناني هستند 

كه نيمار دستور خريد آنها را به پاريسي ها داده است.

شيوا نوروزي

فريدون حسن
حاشيه اي بر درخواست دوباره باشگاه پرسپوليس براي كمك مالي

پرداخت هزينه سوء مديريت مديران فوتبال از جيب مردم!

حرف هاي حرفه اي يك حرفه اي
عليرضا جهانبخش را بايد از جمله فوتباليست هاي كشورمان ناميد كه راه 
حرفه اي شدن در فوتبال را به درستي طي كرده و مي كند. گلزن جوان تيم 
ملي و آلكمار هلند دوشنبه شب مهمان خنداونه بود و حرف هايي زد كه بايد 
مورد توجه فوتباليست هاي داخلي قرار گيرد. حرف هايي مثل اينكه: »از 
صبح تا ساعت 4 بعدازظهر در اختيار باشگاه هستم و كلاس هاي گوناگوني 
را سپري مي كنم. تعطيلات امسالم فقط 20 روز بوده است. من در هلند 
منظم شدم، چون آنها به نظم خيلي اهميت مي دهند و در آخر اينكه فوتبالم 
را مديون داماش هستم.« حرف هاي جهانبخش تعارف نبود، حرف هاي يك 

فوتباليست حرفه اي بود كه راهش را درست انتخاب كرده است.

سعيد احمديان
   گزارش

دنيا حيدري
  منهاي فوتبال

تيم ملي واليبال اميد ايران در چارچوب دومين روز رقابت هاي واليبال 
قهرماني مردان آسيا در اندونزي پاكستان را با حساب 3 بر صفر و با برتري 
در تمام فاكتورها از سد راه برداشت. شاگردان سيچلو در ادامه مسابقات 
قهرماني مردان آسيا امروز در آخرين ديدار مرحله نخست گروهي به 
مصاف تيم واليبال چين تايپه مي رود. اين درحالي است كه سرمربي تيم 
ملي از عملكرد شاگردانش رضايت كامل دارد: »در ست اول اشتباهات 

زيادي داش��ت و به حريف اعتماد به نفس داديم. اين اتفاقات در طول 
مسابقه عادي است و اين براي بازيكنان تيم من قطعاً تجربه بزرگي بود. 
خوشبختانه بعد از مدتي بازيكنان توانستند اعتماد به نفس پيدا كرده 
و بازي را به سود خود خاتمه دهند. اين موضوع به مرور زمان و با كسب 
تجربه بهتر خواهد ش��د، اما در مجموع خوشحال هستيم كه به جمع 

هشت تيم برتر آسيا راه پيدا كرديم و اميدوارم اين موفقيت ادامه يابد.«

 راهيابي به جمع 8 تيم برترآسيا خوشحال كننده است

حضور در فينال جهاني دور از دسترس نيست
حسين كيهاني، قهرمان دوي، 3هزار متر بامانع آسيا كه چند روز ديگر 
بايد در رقابت هاي قهرماني جهان شركت كند، معتقد است، رسيدن 
به فينال اين مسابقات سخت است، اما دور از دسترس نيست: » براي 
رسيدن به فينال البته بايد ركوردي زير 8 دقيقه و 40 ثانيه داشته باشم. 
رسيدن به اين هدف با وجود حريفان قدرتمندي از مراكش،  آفريقا و 

اتيوپي سخت است، اما غيرممكن و دور از دسترس نيست.«

براي كشتي گرفتن بايد پايم جواب بدهد
حسن رحيمي، ملي پوش تيم كشتي آزاد كه به دليل مصدوميت 
نتوانست در مسابقات انتخابي ش��ركت كند، حالا يكي از نفرات 
مد نظر كادر فني براي حضور در مسابقات جهاني است، اما مي گويد 
كشتي گرفتنش در اين رقابت ها به وضعيت پايش بستگي دارد: 
»واقعاً حيف است و امسال سال خوبي براي رفتن روي سكو بود، اما 

براي كشتي گرفتن پايم بايد جواب دهد.«

نبايد از شكست هاي احتمالي فاجعه بسازيم
علي اشكاني، سرمربي تيم   ملي كشتي فرنگي ايران از كار سخت 
ش��اگردانش در مس��ابقات جهاني گف��ت و تأكيد ك��رد نبايد از 
شكست ها فاجعه ساخت: »هدف نهايي ما ميدان دادن به جوانان با 
انگيزه براي حضور موفق در المپيك 2020 است كه اين امر نياز به 
زمان و صبر كافي دارد. نبايد از شكست هاي احتمالي در راه كسب 

موفقيت در المپيك 2020 فاجعه بسازيم. «

توان اداره امور را ندارم
ناطق نوري، بدون شك يكي از قديمي ترين رؤساي فدراسيون هاي ورزشي ايران است 
كه مدت حضورش در فدراسيون بوكس به 28 س��ال مي رسد. مسئله اي كه همواره با 
انتقادهاي فراواني مواجه بوده اس��ت. با اين وجود اما طبق قان��ون جديد وزارت، او بايد 
ارديبهشت سال آينده اين فدراسيون را ترك كند؛ چراكه در آيين نامه جديد شرايط 
احراز مسئوليت رياست فدراسيون هاي ورزش��ي، شرط سني حداكثر 70 سال 
است. نكته جالب،  اعتراف ناطق نوري بعد از س��ال ها به عدم توانايي اداره امور 
است. رئيس فدراسيون بوكس روز گذشته در گفت وگو با خبرگزاري ايرنا اذعان 
كرد كه در تأمين اعتبارات لازم براي اجراي برنامه هايش ناتوان است و همه 
اختيارات را به فردي تفويض كرده كه از جيب هزينه مي كند. او اما نه فقط به 
انگيزه هاي نايب رئيس براي هزينه كردن از جيب خود اشاره اي نمي كند، 
كه هيچگونه توضيحي نيز نمي دهد كه به استناد قوانين فدراسيون هاي 
ورزشي، اينگونه تفويض اختيارات بايد در مجمع عمومي تصويب شود. 
ضمن اينكه رؤساي فدراسيون هاي ورزشي به عنوان نهاد غير دولتي 
بايد حداكثر وابستگي را به دولت داشته و موظف به درآمد زايي و تأمين 

هزينه ها از طريق جذب حاميان مالي هستند. 

پنجمي جهان برايم حكم طلا دارد
تيم ملي شمشيربازي سابر ايران در روز پاياني مسابقات شمشيربازي قهرماني جهان در آلمان 
موفق شد با شكست عربستان، انگليس، فرانس��ه و روماني و قبول تنها يك شكست مقابل 
مجارستان، در رده پنجم قرار گيرد. جايگاهي كه پيمان فخري، سرمربي تيم ملي آن را در حد 
طلا مي داند: » اين پنجمي برايم حكم طلا دارد. ما اول راهيم، اما بين قهرمانان جهان هستيم. 
روسيه، قهرمان سال گذشته و آلمان، نايب قهرمان دو سال پيش هشتم و نهم شدند، 
اما ما با پنجمي افتخار ديگري رقم زديم. اين رقابت ها بالاترين سطح مسابقات 
شمشيربازي جهان است و براي همه كشورها اهميت زيادي دارد و ما توانستيم 
در بخش انفرادي فوق العاده ظاهر شديم و نسبت به ديگر تيم ها بهترين نتيجه 
را بگيريم. پاكدامن يك فوق ستاره بود و مسابقات را رؤيايي پشت سر گذاشت. 
چه در تيمي و چه انفرادي. عابديني اما باوجود آنكه چيزي در عملكردش كم 
نگذاشت و به سختي تمرين كرده و زحمت كشيد، به دليل فشاري كه تحمل 
مي كند، نتوانست نتايج دلخواه را بگيرد. اميدوارم حمايت ها بيشتر بشود. اين 
رشته بودجه خاص نياز دارد و بايد با تداركات خاص به مسابقات اعزام شود. 
بين تيم هاي حاضر در اين مسابقات كمترين بودجه را خرج كرديم و بهترين 

نتيجه را گرفتيم، اميدوارم توجه ها بيشتر شود.«


